
OrrÁgJyű tés F'.Át vatal a

Irományszám
: 3 Jzü

Érett : 2009 MARC 31.

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Kereszténydemokrata Néppár t

Képviselőcsoportja

Írásbeli kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Miért nem értékálló a politikai elítéltek külön juttatása?” – címmel, a Házszabály 91 .
§-a alapján kérdést kívánok benyújtani Szűcs Erika szociális és munkaügyi miniszter Asszonyhoz .

A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Asszony !

A polgári kormány 2000 decemberében rendeletet alkotott az 1945 és 1963 közöt t
törvénysértő módon elítélt és személyes szabadságukban tartósan korlátozó intézkedések
miatt börtönbüntetésre ítélt - ma már id ős - emberek részére járó külön juttatásokról . A
kormány szándéka ezzel a rendelettel az volt, hogy minden magyar ember, akit a diktatúra
jogtalanul elítélt, alacsony nyugellátása mellett rendszeres külön juttatásban részesüljön ,
amely ugyan nem alkalmas a szenvedések erkölcsi kárpótlására, de valamilyen módon
pénzben próbálja kifejezni az áldozathozatal elismerését és tiszteletét .

Ha a kormányrendelet utóéletét vesszük górcs ő alá, akkor azt látjuk, hogy a kihírdetés t
követően a még hivatalban lévő polgári kormány egy alkalommal módosította a jogszabályt .
A jogosulti körbe beemelte azokat a személyeket is, akiket 1945 . január 1 . és 1953 . december
31-e között rendőrhatósági őrizet mellett munkatáborban tartottak fogva .

A később keletkezett módosítások inkább szűkítették a jogosultak körét, de egy
területen következetesek voltak a Medggyesy- és Gyurcsány kormányok . A juttatás mértéké t
meghagyták a polgári kormány által meghatározott induló összegben . Ez azt jelenti, hogy a
károsultak a mai napig elitélésük, vagy fogvatartásuk idejének figyelembevételével kapna k
havi juttatást : 20 ezer, 30 ezer, vagy 40 ezer forint értékben . Akiket pedig politikai okokbó l
halálra ítéltek, de azt nem hajtották végre, azok 2001 . január 1-e óta havi 50 ezer forintra
jogosultak a nyugdíjuk mellett .



Tisztelt Miniszter Asszony !

Kérdéseink a következők:

Van-e törvényi akadálya annak, hogy a 2001 . január l-e után megállapított nyugdíjon
kívüli juttatásokat megemeljék ?

Az elmúlt években hány szabadságelvonást elszenvedett részesült ilyen ellátásban, é s
hány kérelmezőt utasítottak el 2002 óta ?

A Kormány tervezi-e a szabadságelvonást elszenvedett emberek részére járó juttatáso k
évenkénti és inflációt követő emelését?

Várom válaszát .

Budapest, 2009 . március 27 .

Dr.Rétvári Bence
Kereszténydemokrata Néppár t
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